
۱۵ دستور رییسی درباره رسیدگی به 
نخبگان و فعالیت های دانش بنیان

رییس جمهــور گفــت: معاونت علمــی در جایگاه 
شتاب دهندگی به دستگاه های مختلف و نیز ایجاد 
و توســعه زنجیره فعالیت هــای دانش بنیان، نقش 
مهمــی در کمک به رفع موانع ارتقای بهره وری در 

دستگاه های مختلف دارد.
حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور 
دیــروز در هفدهمیــن مقصد از جلســات نظارت 
ستادی بر وزارتخانه ها و دســتگاه های اجرایی در 
جمع مدیــران معاونت علمی، فنــاوری و اقتصاد 
دانش بنیــان حضور یافت و ضمــن بازدید از خانه 
نــوآوری و فناوری ایــران )iHiT( و نیز ســامانه 
شاخص های راهبردی این معاونت، گزارش عملکرد 
و اقدامات بخش های مختلف این معاونت را استماع 
و نکات و توصیه های کاربردی مهمی را در راستای 
ارتقــای کارآمدی و بهبود عملکــرد این مجموعه 

مطرح کرد.
وی با تشــکر از همه تلاش هــا و اقدامات صورت 
گرفتــه در این معاونــت در دوره فعلی و دوره های 
پیشــین، با بیان اینکه کارهای بسیار ارزشمندی 
در این معاونت انجام شــده، اما کارهای بســیاری 
نیز باید انجام شــود، گفت: نگاه معاونت علمی باید 
در وهله اول به تأمین نیازهای کشــور و توأمان به 
وضعیت کشورهای اطراف، منطقه و عرصه جهانی 

باشد تا از قافله علمی دنیا عقب نمانیم.
رئیسی شناســایی نخبگان و فراهم کردن شرایط 
رشــد و پیشــرفت آنها را از مأموریت های اساسی 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری برشمرد 
و اظهار داشــت: در شناســایی این سرمایه عظیم 
انســانی، صرفاً به این اکتفــا نکنید که نخبگان به 
شــما مراجعه کنند، بلکه شــما افــراد برخوردار 
از اندیشــه، ابتکار و خلاقیــت را در محافل علمی 
شناسایی کرده و آنها را برای فعالیت در بخش های 
دولتی و خصوصی و تبدیل ایده هایشــان به کار و 

ثروت دعوت کنید.
رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت توانمندســازی 
بخش خصوصی و جایگاه حمایت، هدایت و نظارتی 
دولت در قبال این بخش، توسعه فناوری در کشور 
را نیازمند تدوین نقشــه راهی دانست که معاونت 
علمی و فناوری باید در طراحی این نقشــه راه بر 
اســاس برنامه ریزی کوتاه مدت، میان مدت و بلند 
مدت نیازهای اساسی کشــور را شناسایی کرده و 
متناســب با امکانات و بودجه موجود، اولویت بندی 

انجام و جهت رفع آنها اقدام یا راهکار ارائه کند.
رئیسی در ادامه بر ضرورت هم پوشانی و هم افزایی 
صندوق های متعدد و مختلف موجود در کشور در 
زمینه حمایت از فعالیت های دانش بنیان تاکید کرد 
و درباره نیاز مطرح شده برای گسترش تشکیلاتی 
معاونــت علمی و فناوری هم گفــت: اگر معتقدید 
که مجموعه معاونت نیــاز به افزایش تعداد نیروی 
انسانی دارد، باید این ملاحظه جدی را نظر بگیرید 
که معاونت علمی قرار اســت یک مجموعه ستادی 
چابک در نقش هدایت، حمایت و نظارت و رصد و 
پایش فعالیت های علمی و دانش بنیان کشور باشد و 
لذا شما باید ابتدا شغل تعریف کنید و سپس شاغل 
جذب کنید و دیگر اینکه نباید بســط و گسترش 
بخش اداری مدیران شما را درگیر مسائل سازمانی 
و اداری کــرده و از مســئولیت اصلی حمایت گری 

و تسهیل گری فعالیت های دانش بنیان غافل کند.
وی ارتقای بهره وری را نیز از مسئولیت های اصلی 
معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست 
جمهوری برشمرد و افزود: معاونت علمی در جایگاه 
شــتاب دهندگی به دســتگاه های مختلف کشــور 
و همچنین ایجاد و توســعه زنجیــره فعالیت های 
دانش بنیان، نقش مهمــی در کمک به رفع موانع 

ارتقای بهره وری در دستگاه های مختلف دارد.
رئیسی همچنین با تاکید بر وظیفه معاونت علمی 
و فناوری در نظارت و حمایت از فعالیت بنگاه های 
دانش بنیان و جلوگیری از تبدیل شدن بخش های 
دولتی به رقیب این بنگاه ها، اظهار داشــت: جلسه 
بعدی شــورای عالی فناوری تا پیش از پایان سال 
برگزار شود تا دستور کار معاونت علمی برای ایجاد 
هماهنگــی در مأموریت بخش ها و دســتگاه های 
مختلف اجرایی با فعالیت های دانش بنیان کشور در 
مسیر توسعه و تســهیل بیش از پیش فعالیت های 

فناورانه به تصویب برسد.
رئیــس جمهور در بخش دیگری از ســخنان خود 
در جمع مدیران ارشــد معاونــت علمی و فناوری 
بر ضرورت فراهم آوردن زمینه اشــتغال برای فارغ 
التحصیلان به عنوان یکی از مهم ترین وظایف این 
معاونت با احصای دقیق آمار نیروهای آماده به کار 
فــارغ التحصیل و تعداد شــرکت های دانش بنیان 
مورد نیاز برای اشــتغال آنها تاکید کرد و افزود: با 
توجه به ظرفیت بسیار بالای موجود در حوزه علم و 
فناوری کشور، هدف گذاری در زمینه ایجاد اشتغال 
باید به گونه ای باشد که علاوه بر رفع کامل مشکل 
بیکاری فــارغ التحصیلان، زمینه برای بازگشــت 

نخبگان در خارج کشور نیز فراهم شود.
از برپایــی نمایشــگاه  رئیســی ضمــن تقدیــر 
دســتاوردهای شــرکت های دانش بنیان ایرانی در 
خانه نوآوری و فناوری، بر ضرورت استمرار روایت 
پیشرفت با هدف شناخت هر چه بیشتر نسل آینده 

از پیشرفت ها و دستاوردهای کشور تاکید کرد.
رئیــس جمهــور همچنین بــا تاکید بــر اهمیت 
ســرمایه گذاری  خطرپذیری  و  مســئولیت پذیری 
در شــرکت های دانش بنیــان از ســوی صندوق 
نوآوری و شــکوفایی، تضمین وثایق این شرکت ها 
بــرای دریافــت تســهیلات را از جملــه اقدامات 
 خوب و بســیار مثبت این صندوق در این راســتا 

عنوان کرد.

دریچــــه

رئیس مجلس شورای اســلامی با تشریح عملکرد مجلس یازدهم، نوشت؛ از ۲۱ 
وعده ای انتخاباتی در سال ۹۸ برای قانون گذاری، ۱۹ وعده را به همراه نمایندگان 
به سرانجام رسانده ایم و ۲ وعده قانونی تقویت هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان 
و تقویت جایگاه اقتصادی وزارت خارجه قانونی باقی مانده که پیگیری می کنیم.

محمدباقر قالیباف نماینده تهران و رئیس مجلس شــورای اســلامی در صفحه 
شــخصی خود در ایکس با انتشار رشته توییتی نوشت:»همیشه معتقد بودم عیار 
افراد به کارنامه آن هاست، نه به ادعاهایشان. به انجام رساندن یک پروژۀ عمرانی 
یــا تصویب و اجرای یک قانون راهبردی از هزاران حرف و ادعا برتر و ســخت تر 
است؛ از شــما می خواهم وعده های انتخاباتی ام را با کارنامه قانون گذاری مجلس 
یازدهم منصفانه مقایســه کنید.وعده هایم را دو جا به طور منســجم مطرح کردم 
یکــی در ویدئویی ۲۷دقیقه ای که قبل از انتخابات در بهمن ۹۸ در رســانه هایم 
منتشر کردم، و دیگری در اولین مصاحبه تلویزیونی در سِمت رئیس مجلس، در 
۲۴ تیرماه ۱۳۹۹.از تعداد ۲۱ وعده ای که برای قانون گذاری دادم، ۱۹ وعده را به 
همراه نمایندگان به ســرانجام رساندیم و ۲ وعده را هنوز نتوانستم به طور کامل 
عملی کنم؛ بســم الله بیایید با هم بررسی کنیم.اولین وعده اصلاح ساختار بودجه 
بود؛ اشکالات ســاختار بودجه یکی از عوامل تورم است. بودجه را دومرحله ای و 
افزایش ســقف بودجه را متوقف کردیم. مدیریت خزانــه را یکپارچه و اعتباری 
کردیم و جلوی رسوب پول ها را گرفتیم. شرکت های دولتی را هم مجبور کردیم 

صورت های مالی شان را شفاف کنند.
تنظیم بودجه را هوشــمند کردیم. تا قبل از  طراحی ســامانۀ جدید در مجلس 
یازدهم، ســازمان برنامه فایل سند بودجه را به مجلس می آورد، و مجلس پس از 
بررسی، اصلاحات فایل را به سازمان برمی گرداند. الان ارتباط بین احکام بودجه 
و جداول آن معنادار شــده وبه صورت برخط بر هزینه کرد بودجه نظارت داریم.

بانک مرکزی با قانون ۵۰ ســال پیش کار می کرد. بعد از ۵۰ ســال، این قانون 
را اصــلاح کردیم. به بانک مرکزی اختیار عمل دادیم تا با بانک ها و مؤسســات 
ناتراز مقتدرانه برخورد کند. در قانون بانک  مرکزی و احکام مرتبط آن در برنامۀ 
هفتم نیز ابزارهای نظارتی بانک مرکزی را مفصل گسترش دادیم.تسهیلات بانکی 
مشــکلات زیادی برای مردم ایجاد کرده بود. ســود مرکب نفس تولیدکنندگان 
را گرفتــه بود. در برنامۀ هفتم، ســود مرکب را ممنــوع کردیم.نظام مالیاتی به 
نوسازی نیاز داشــت. کارمندها و کارگرها مالیات می دادند، دلالان نه. اکنون، با 
هوشمندسازی، از دانه درشت ها مالیات سنگین گرفته می شود و در مقابل، مردم 
عادی را معاف کردیم. هم معافیت ها بیشــتر شد، هم درآمد مالیاتی دولت. این 
یعنی مالیات هدفمند.می دانستیم که دلالان دارند به کشور ضربه می زنند و هیچ 

مالیاتی نمی دهند. روشــن بود که این ظلم به مردم اســت. لذا طرح مالیات بر 
عایدی سرمایه را تصویب کردیم که جزو یکی از مترقی ترین قوانین کشور است.

کم اظهاری صادرات و بیش اظهاری واردات باعث شــده بود ارز کشور قاچاق شود 
و خروج ســرمایه شکل بگیرد. قانون قدیمی پاسخگوی نیاز مبارزه با این مشکل 

نبود. قانون مبارزه با قاچاق ارز را اصلاح کردیم.
از یک طرف، می خواســتیم جلوی رشــد نقدینگی را بگیریــم و از طرف دیگر، 
نمی خواســتیم تولید آســیب ببیند. پس نیاز به طرحی بود که ابزارهای تأمین 
مالی تولید گســترش پیدا کند و تقویت شــود. طرح تأمین مالی تولید و جهش 
تولید دانش بنیان را تصویب کردیم.در عصر تکنولوژی زندگی می کنیم. پیشــران 
بسیاری از اقتصادهای پیشرفته شــرکت های دانش بنیان آن کشورها هستند. تا 
پیــش از قانون جهــش تولید دانش بنیان، قانون درخوری بــرای حمایت از این 
مجموعه ها وجود نداشــت. در همان ســال اول تصویب، رهبر انقلاب به جهش 
بازدهی این شرکت ها دستمریزاد گفتند.قبلا اگر می خواستید برای کسب وکاری 
مجوز بگیرید، دو راه بیشتر وجود نداشت: یا باید پارتی می داشتید، یا باید کفش 
آهنین می پوشــیدید و ســال ها پله های ادارات را بالاوپایین می رفتید. به جنگ 
انحصار رفتیم. مجلس صدور مجوزها را هم برخط کرد، هم صدور آن ها را محدود 
کرد به ۳ روز تا ۳ ماه.به مجلس که آمدیم، حدوداً هیچ قانونی دربارۀ مشــکلات 
کوتاه مدت و بلندمدت مســکن در کار نبود ولی مردم از ما انتظار تصمیم گیری 
داشتند؛ ســه قانون تصویب کردیم: قانون جهش تولید مسکن، قانون مالیات بر 
خانه های خالی برای جلوگیری از احتکار مسکن، و طرح ساماندهی اجاره بها برای 

اجارۀ مسکن.مشکل دیگر مســکن حاشیه نشینی بود. می شد کسی ۳۰ سال در 
خانه ای بدون سند در حاشیۀ شــهر زندگی کند. این بندگان خدا هم بلاتکلیف 
مانده بودند، هم مجوزی برای نوســازی نداشتند. به داد بافت فرسوده رسیدیم. 
حالا زمینۀ قانونی حل مشــکل فراهم شــده و به اجرای برنامه ریزی شدۀ دولت 

نیاز دارد.
اقشــار ضعیف برای مجلس یازدهم در صدر اهمیت اند.حقوق سربازان را ۱۲برابر 
کردیــم، ۶میلیون نفر را به رایگان بیمه کردیم، کالابــرگ الکترونیک را تصویب 
کردیــم، رتبه بندی معلمان را به ســرانجام رســاندیم، حقوق بازنشســتگان را 
متناسب ســازی کردیم، کشــاورزان را وارد فرایند قیمت گذاری گندم کردیم و...

باور ما این بود که برای کارآمدســاختن نظام بروکراســی باید تمرکززدایی کرد. 
در تبصرۀ ۱۸ بودجۀ ســنوات گذشــته، بیش از ۱۵۰هزار میلیارد تومان را برای 
اشتغال اســتان ها، خارج از رویه های تخصیص بودجه، به خود استان ها سپردیم 
که تاثیرات مهمی بر اشــتغال زایی در ســطح محلی داشت.پس از احداث ۳۰۰ 
کیلومتر ریل مترو در ۸ خط، افزایش واگن ها دغدغۀ شــخصی ام شده بود. وقتی 
با این زیرساخت می شود ۷ میلیون مسافر جابه جا کرد، نباید به ۲ میلیون مسافر 
راضی شد. در بودجۀ سال های گذشته، حدود ۳۰ همت، به همراه ۴ میلیارد دلار 

از تسهیلات خارجی، را به توسعۀ مترو اختصاص دادیم.
برای فسادســتیزی ۴ وعده دادم:  ۱. شــفافیت، ۲. مدیریت تعــارض منافع، ۳. 
حمایت از سوت زنی، ۴. مبارزه با انحصار. همه شان، دقت کنید! همه شان تصویب 
شدند. تصویب نشدن شفافیت یک دروغ بزرگ است. هم در مجلس تصویب شد، 
و هم پیش از تعیین تکلیف آن در مجمع تشــخیص مصلحت، داوطلبانه در حال 
اجراست.تاکنون فرصت نشده برای دو وعده قانونی تصویب کنیم. یکی آنکه گفته 
بــودم هیئت نظارت بر رفتار نماینــدگان را تقویت می کنیم و دیگری آنکه برای 
تقویت جایگاه اقتصادی وزارت خارجه قانونی تصویب می کنیم. إن شــاءالله آن ها 

را هم پیگیری خواهم کرد.
البته این ها تمام مصوبات مجلس نبودند. خیلی از قانون های کلیدی جزو وعده ها 
نبود، اما طبق نقشــهٔ راهی که داشتیم تصویبشان کردیم. مثل قانون ساماندهی 
صنعــت خودرو، قانون جوانــی جمعیت، قانون اقدام راهبــردی، قانون مدیریت 
داده ها، قانون مالکیت صنعتی، قانون امنیت زنان، قانون امنیت غذایی.البته این ها 
قانون  و ریل گذاری اجراســت. برخی  به خوبی اجرا شــده اند، اجرای برخی  زمان 
می خواهد و اجرای برخی دیگر همت بیشتری در دستگاه های اجرایی می طلبد. 
در مســیر اجرای این قوانین، به توصیۀ رهبر حکیم انقلاب، همدلانه کنار دولت 

می مانیم و هر کمکی از دستمان بربیاید، دریغ نمی کنیم.«
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گزارش
قالیباف عملکرد مجلس را در آستانه انتخابات تشریح کرد 

مجلس یازدهم 19 وعده انتخاباتی خود را محقق کرده است

فرمانده نیــروی پدافند هوایی ارتش گفت: اگر بیگانــگان توهم را کنار بگذارند 
متوجه می شوند که ایران اسلامی منادی صلح و امنیت در منطقه و جهان است.

امیرســرتیپ صباحی فــرد در جمع فرماندهان و کارکنان ســتاد نیروی پدافند 
هوایی ارتش اظهار کرد: اگرچه فشــارهای روانــی و اقتصادی بیگانگان تا حدی 
موجب کند شدن و خلل در پیشــرفت همه جانبه کشورمان می شود ولی یقینا 

رشد و تعالی ایران توقفی ندارد و  ما را مصمم تر از گذشته می کند.
وی خاطرنشــان کرد: اقتدار نیروهای مســلح کشــورمان نعمتی شــگرف برای 

هموطنان عزیزمان که  باعث این اقتدار یقینا خود مردم هســتند. اگر بیگانگان 
توهم را کنار بگذارند متوجه می شوند که ایران اسلامی منادی صلح و امنیت در 

منطقه و جهان است.
وی تصریح کرد: رونمایی از برخی تجهیزات پدافندی تنها گوشه ای از اعتماد به 

نفس و دانش بومی فرزندان ایران زمین است که قابل نمایش است.
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش در بخش دیگری از ســخنان خود راه اصلاح  
کشــور و رســیدن به قله ترقی را انسجام مردم دانســت و بیان  داشت:  شرکت 
در عرصه انتخابات مهمترین دســتاورد کشــور در برون رفت  برخی از مشکلات 

کنونی است.

توصیه امیر صباحی فرد به بیگانگان:

توهم را کنار بگذارید

شــناورهای گشــتی رزمی شــهید صیاد شــیرازی و 
شــهید حســن باقری دیروز با حضور رئیس ســتادکل 
 نیروهای مســلح به ســازمان رزم نیروی دریایی سپاه 

الحاق شدند.
شناورهای گشتی رزمی شــهید صیاد شیرازی و شهید 
حســن باقری با حضور سرلشــکر محمد باقری رئیس 
ســتادکل نیروهای مسلح به سازمان رزم نیروی دریایی 

سپاه الحاق شدند.
این دو شــناور رادارگریز و از کلاس شــهید ســلیمانی 
هستند که چندی پیش نیز شناور ابومهدی المهندس از 
این کلاس رونمایی و به نیروی دریایی سپاه الحاق شد.

این شــناورهای اقیانــوس پیما از نوع بدنــه کاتاماران 
و با ســرعت ۴۵ گره و با موشــک های متعدد آفندی و 

پدافندی هستند.
این شــناورها مجهز به سامانه موشــک پدافندی عمود 
پرتاب نواب و موشــک کروز صیاد با برد ۷۰۰ کیلومتر 
هســتند. همچنین قابلیت حمل ۳ شناور سبک موشک 

انداز و یک بالگرد رزمی مسلح را دارند.
این ۲ شــناور سپاه دارای ۶۷ متر طول و ۲۰ متر عرض 
و ۶۰۰ تن وزن با ۴ موتور هستند.شــناور شهید باقری 
 در مرکز تخصصی شــناوری ندســا در بوشــهر ساخته 

شده است.
شــناور شــهید صیاد شــیرازی مجهز به موشک های 

پدافندی برد بلند صیاد و موشک پدافندی نواب است.
این شــناورها ۵ هــزار ۵۰۰ مایل دریانــوردی قابلیت 

دریانوردی دارند.

 الحاق ۲ ناو رزمی شهید صیاد شیرازی 
و شهید حسن باقری به نیروی دریایی سپاه

رئیس اسبق صداوسیما گفت: تا آن جایی که بنده اطلاع 
دارم بزرگان جریان اصلاحات قطعــا در انتخابات ورود 
خواهند کرد و مردم را به مشــارکت دعوت خواهند کرد 
و هیچ گاه این بزرگواران مخالف مشــارکت در انتخابات 

نبوده اند.
محمد هاشــمی رفســنجانی رئیس اســبق ســازمان 
صداوســیما در گفت و گو با خبرنگار سیاســی فارس با 
اشاره به انتخابات یازدهم اســفند ماه خاطرنشان کرد: 
توجه نامزد های انتخابات به مسائلی معیشتی و دغدغه 
های معیشتی مردم باعث افزایش مشارکت در انتخابات 
می شــود.وی در ادامه در پاسخ به این سوال که بزرگان 
جریــان اصلاحات آیا در انتخابــات ورود خواهند کرد و 
از لیســت موســوم به آقای مطهــری حمایت می کنند 

گفــت: تا آن جایی که بنده اطــلاع دارم بزرگان جریان 
اصلاحات قطعا در انتخابــات ورود خواهند کرد و مردم 
را به مشــارکت دعــوت خواهند کرد و هیــچ گاه این 
بزرگــواران مخالف مشــارکت در انتخابــات نبوده اند.

هاشمی رفســنجانی در ادامه گفت: شرکت در انتخابات 
یک حق اســت و آحاد مردم باید از حق خود اســتفاده 
بکنند و تاثیر گذار باشــند.وی افزود: دشــمن نشسته و 
رصد می کند و منتظر اســت که مــردم ایران خدایی 
نکــرده در انتخابات مشــارکت نکنند تا آن وقت اهداف 
خود را عملیاتی و اجرا کند.هاشمی رفسنجانی در پایان 
گفت: مردم ایــران اگر امنیت پایدار و آســایش و رفاه 
عمومی مــی خواهند باید بدانند کــه این موضوعات از 

طریق صندوق رای امکان پذیر است.

 بزرگان اصلاحات حتما مردم را به انتخابات 
دعوت خواهند کرد

سخنگوی شورای نگهبان: 

 تعداد افراد تایید صلاحیت شده 
ادعای »خالص سازی« را زیر سوال می برد

ســخنگوی شورای نگهبان با اشاره به تعداد افراد تایید صلاحیت شــده برای کاندیداتوری انتخابات دوازدهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی، گفت: اعداد و ارقامی که در این دوره شاهد بودیم، ادعای خالص سازی را زیر سوال می برد.

هادی طحان نظیف در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به خروجی های انتخابات هایی که در کشــور برگزار شــده است، 
اظهار کرد: خروجی شــورای نگهبان در سال هایی که پس از پیروزی انقلاب انجام وظیفه کرده گویای این است که از 
صندوق های رای شاهد اتفاقات مختلف و متفاوتی بودیم؛ اینکه دولت ها و مجالس مختلف با رویکردهای سیاسی کاملًا 

متفاوت سر کار آمدند حاکی از آن است که همواره رای و اراده مردم حاکم بوده است.
وی با بیان اینکه »شورای نگهبان نهادی است که حداقل های قانونی که در قانون انتخابات آمده را باید بررسی کند«، 
تاکید کرد: انتخاب اصلی، اساسی و حداکثری را مردم انجام می دهند. با نگاه به خروجی انتخابات های گذشته می بینیم 
که از گروه های سیاســی، اقشــار و احزاب مختلف در بین انتخاب شــوندگان بوده اند. همچنین در مقایسه دولت ها و 
مجالس مختلف مشــاهده می کنیم که هر کدام از نظر رویکرد سیاسی کاملًا با دیگری متفاوت است. اینکه دولت ها و 

مجالس با رویکردهای سیاسی متفاوت روی کار آمدند حاکی از آن است که رای و اراده مردم حاکم است.

ســخنگوی شورای نگهبان با تاکید بر اینکه شورای نگهبان هیچ گاه نگاه حزبی، جناحی و گروهی نداشته  و همواره به 
دنبال انجام وظیفه قانونی خود بوده است، گفت: واقعاً در شورای نگهبان در اینکه فردی به مجلس شورای اسلامی یا 
خبرگان رهبری برود یا نرود یا اینکه کســی رئیس جمهور بشود یا نشود نفع یا ضرری را نمی بینیم بلکه به دنبال آن 
هســتیم که شــرایط قانونی و حداقل های قانونی را انجام دهیم چرا که از طرفی مسأله حق داوطلبان مطرح است که 
باید حقی از آنها ضایع نشــود و از طرف دیگر موضوع حق مردم مطرح است که به نهادی مثل شورای نگهبان اعتماد 
دارنــد و می دانند که حداقل های قانونی را رعایت می کند. ثمره این انجام وظیفه آن بوده که خروجی های متفاوتی را 

از انتخابات ها مشاهده می کنیم.
طحان نظیف در ادامه در پاســخ به پرسشــی درباره طرح ادعایی مبنی بر قرارداشــتن خالص ســازی در دستور کار 
نهادهایی نظیر شــورای نگهبان با بیان اینکه »این ها تحلیل های سیاسیون است و ما به این مباحث ورودی نداریم در 
حالی که شــورای نگهبان بر مبنای قانون عمل می کند«، اظهار کرد: اعداد و ارقامی که در این دوره شاهد بودیم، این 
گزاره را زیر سوال می برد؛ از حدود بیش از ۲۰ هزار نفر داوطلب کاندیداتوری انتخابات مجلس شورای اسلامی حدود 
۱۵ هزار نفر تأیید صلاحیت شــده اند و نمی توان گفت که اینها از گروهی خاص هســتند بلکه از عموم مردم هستند و 

ممکن است از جریانات سیاسی مختلف در بین آنها نیز حضور داشته باشند.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور: 

 نامزدها هزینه های تبلیغاتی را در سامانه شفافیت 
ثبت می کنند

سخنگوی ســتاد انتخابات کشور گفت: اموال و دارایی های کاندیدا به همراه کمکی که از احزاب و گروه های سیاسی و 
اشــخاص حقیقی می گیرد طبق قانون باید به منظوربرپایی ستاد انتخاباتی، تبلیغات مجاز، برپایی تجمعات و هم چنین 

هزینه ی حق الزحمه عوامل اجرایی مصرف شود.
محســن اسلامی سخنگوی ســتاد انتخابات کشور در گفت وگو با تســنیم، درباره سامانه شــفافیت مالی انتخابات و 
نحوه ی کارکرد آن، بیان کرد: امســال برای اولین بار قانون شــفافیت و تأمین منابع مالــی تبلیغات انتخابات مجلس 
مصوب سال ۱۳۹۸ اجرایی می شود. ما بر اساس تکلیف قانونی، سامانه ی مالی اتخابات را رونمایی کردیم که پایگاهی 
اســت که نامزدها اطلاعات مالی شــان را ثبت می کنند. وی افزود: طبق این قانون، نامزدها موظفند منابع أخذ شده و 
دارایی هایشــان که برای تبلیغات اســتفاده می کنند را در این سامانه وارد کنند؛ طبق قانون چهار هزینه برای نامزدها 

متصور شده که باید منابع شان را مصروف کنند.
دبیر ستاد انتخابات کشور گفت: اموال و دارایی های کاندیدا به همراه کمکی که از احزاب و گروه های سیاسی و اشخاص 
حقیقی می گیرد طبق قانون باید به منظور»برپایی ســتاد انتخاباتی«، »تبلیغات مجاز«، »برپایی تجمعات« و هم چنین 
»هزینه ی حق الزحمه عوامل اجرایی« مصرف کند. اســلامی با بیان اینکه موارد مذکور باید در ســامانه شفافیت ثبت 
شود، اظهار داشت: هم چنین یک سقف برای تبلیغات و یا گردش مالی تبلیغات انتخاباتی نامزدها در نظر گرفته شده 
که متناسب با جمعیت، پراکندگی جغرافیایی و تعداد کرسی نمایندگی در حوزه انتخابیه تعریف شده است. وی گفت: 
به عنوان مثال اگر کاندیدایی ستاد انتخاباتی اجاره کرده، باید اجاره نامه ی آن را در سامانه ثبت کند و هزینه ی آن نیز 
ثبت شود. این موارد باید به اسناد مالی مستند باشد و باید منابع مالی و هزینه ها از طریق شماره حسابی که از نامزدها 

در دوران ثبت نام اخذ شده، انجام شود.
سخنگوی ستاد انتخابات کشور عنوان کرد: هم اکنون که نامزدهای نهایی انتخابات مجلس مشخص شده و البته بررسی 
اعتراضــات »رد اولی ها« تا پایان بهمن ماه در شــورای نگهبان ادامه دارد ولی ما بــرای تمامی نامزدهای انتخاباتی که 
اسامی شان از سوی شورای نگهبان به ما اعلام شده، پیامکی حاوی یک نام کاربری و رمز عبور ارسال کرده ایم. برخی 

نامزدها وارد سامانه شده اند و برخی درحال ورود هستند.
اســلامی هم چنین از وجود یک دســتورالعمل و توضیحات در سامانه شفافیت مالی انتخابات خبر داد و گفت: نامزدها 
با مطالعه ی این توضیحات، می توانند به خوبی موارد را ثبت کنند. طبق قانون، خود نامزد می تواند به عنوان حســابدار 
باشد و هم چنین می تواند یک شخص حقوقی و یا حقیقی را به عنوان حسابدار ثبت کند و امکان تغییر هم وجود دارد. 

ضمناً سقف هزینه های مالی برای انتخابات در این سامانه به نمایش درآمده است.


